
Muonarahoja Monacoon 

 

Joulu alkaa jo rasittaa. Ei pääse töihin, ja koko ajan täytyy syödä. Ulkona ei uskalla 

kävellä, kun pelkää kaatuvansa niljakkaalla pinnalla. Luistelemista tai hiihtämisestä 

ei voi haaveillakaan. 

 

Radiosta ja töllöstä tulvii yhtenään Sillanpään samettisia ja Katri-Helenan kuluneita 

joululauluja. Väliin ohjelmaa höystetään amerikkalaisilla imelillä iskelmillä. Talojen 

seinustat ja pihat kimaltavat Kaukoidästä rahdatuista muovivaloista. 

 

Ja taas pitää syödä. 

 

Yksi on joulussa sentään hyvä. Urheilubroilerit vetäytyvät kanavilta ainakin muuta-

maksi päiväksi. 

 

Joulunajan urheilukeskustelua piristi yllättäen - ei suinkaan uusi doping-tapaus - 

vaan kulttuuriministeri Tanja Karpelan kipakka kanta mutkamäkimiesten urheiluapu-

rahoista. 

 

Opetusministeriö jakaa menestystä havitteleville huippu-urheilijoille apurahaa, jolla 

urheilija voi kustantaa valmistautumisensa. Apuraha käsitetään yleisesti palkaksi, 

mitä se suinkaan ei ole. 

 

Opetusministeriö jakaa riskirahaa, jolla yritetään saavuttaa jotakin. Suuri osa rahoista 

menee hukkaan, eli riski toteutuu. Opetusministeriön tarkoituksena ei ole palkita 

voittoja. Menestyvä urheilija saa palkkansa monin verroin muilta tahoilta. 

 

Rahojen jaosta nousee vuosi vuodelta taatusti aina jonkin moinen kalabaliikki. Niin 

nytkin. Kuuluisin laskijamme, Monacossa asusteleva Kalle Palander jätettiin tällä 

kertaa ilman. Kalle paheksui päätöstä julkisesti. 

 

Kalle on suomalainen, asui missä asui. Hän esiintyy myös luontevasti ja tuo esille 

meistä muunlaisia piirteitä, kuin mihin on totuttu. Mutta rajansa kaikella. 

 

Tanja Karpelaa on pidetty vähän vaan missinä, joka puolueen julkisuuskuvan vuoksi 

kannatti asettaa vähäpätöisen ministerisalkun kantajaksi. Ja onhan sitä julkisuutta 

sitten tullut muillakin saroilla. 

 

Huippu-urheilijan apurahaa koskevan kärhämän Karpela hoiti kuitenkin ammattimai-

sesti kuin kokenut poliitikko. Hän näpäytti niin Palanderia kuin hänen tukiporukoi-

taankin. 

 

Karpela muistutti antamassaan haastattelussa ensin, ettei huippu-urheilijan apuraha 

ole palkkio vaan tuki ammattimaiseen valmentautumiseen. Ja totesi sitten, että on 

hienoa, kun urheilijat menestyvät. Mutta jos haluaa rehellistä keskustelua apurahois-

ta, niin olisi hyvä, että maksaisi myös verot Suomeen ja kantaisi kortensa kekoon. 

 

Laittamattomasti sanottu! Taidan harkita äänestämistä. 

 

pajen 


